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Gdzie upchnąć 150 
przedszkolaków?

OTWOCK
Każde miasto ma obowiązek zapewnić tyle miejsc  
w przedszkolach, ile chętnych jest dzieci. O tym, że 
nadchodzi wyż demograficzny, wiadomo było dawno, 
można było się więc spodziewać, że miejsc w przed-
szkolach zabraknie. Otwockie władze twierdzą, że 
miały przygotowane rozwiązania, ale pojawiły się pro-
blemy, których nie można było wcześniej przewidzieć.

W kwietniu w wyniku pierwszej 
rekrutacji do Otwockich przedszkoli 
zabrakło 88 miejsc. Wówczas oświata 
miejska przedstawiała sprawę następu-
jąco: „Miasto Otwock zabezpieczyło 

środki w wysokości blisko półtora mi-
liona złotych na zakup nowoczesnego 
i w pełni wyposażonego przedszkola 
modułowego na 4,5 oddziału (dla 115 
dzieci). Równolegle oczekujemy na wy-

niki ekspertyzy P-POŻ dotyczące możli-
wości użytkowania budynku, w którym 
mieści się przedszkole nr 10, na podsta-
wie których będą podejmowane kolejne 
działania." 

Wyczekiwana ekspertyza dotycząca 
przedszkola przy ulicy Kochanowskiego 
wpłynęła do urzędu 15 maja. Wynika 
z niej, że dzieci z czterech oddziałów 
przedszkola przy ul. Kochanowskiego 
powinny być gdzieś przeniesione. Pyta-
nie tylko gdzie?

Na sesji 28 maja jedynym rozwiąza-
niem zaproponowanym przez prezy-
denta było utworzenie oddziału przed-
szkolnego w szkole nr 12. Prezydent 
zawnioskował o przesunięcie prawie  
0,5 mln zł na ten cel w budżecie miasta. 
To rozwiązanie nie spodobało się licznie 
przybyłym rodzicom z SP 12. Zebrani 
podkreślali, że zaproponowane rozwią-
zanie jest prowizoryczne. Wciśnięcie 
przedszkola do szkoły znacznie pogor-
szy warunki uczniów,  w tym wymusi 
wielozmianowość. Prosili prezydenta, 
aby ten rozważył zakup brakujących 
miejsc w przedszkolach prywatnych.

Prezydent poinformował, że roz-
wiązanie wykupu miejsc nie może 
być wzięte pod uwagę, bo miasto do  

3 czerwca musi wskazać konkretne 
miejsca wszystkim dzieciom, dodał, że 
koszt takiego rozwiązania byłby zbyt 
duży. Podkreślił również, że sytuacja 
uczniów z SP 12 tylko przez najbliższy 
rok będzie trudniejsza.
Czy tej sytuacji rzeczywiście 
nie można było przewidzieć?
Prezydent wyjaśnił, że przewidując moż-
liwość braku miejsc w przedszkolach po-
stanowił o utworzeniu przedszkola mo-
dułowego, kontenerowego, stanowiącego 
rezerwę na wszelki wypadek. 
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„Celestynów 
dla Klimatu”
Nowa inicjatywa lokalnej społeczności

Wszyscy wiemy, jak poważnym problemem są śmieci, a wśród 
nich torebki foliowe i opakowania produktów. Te śmieci prak-
tycznie nie podlegają recyklingowi. Lądują na wysypiskach, na 
poboczach dróg, czasami powiewają „radośnie” na drzewach. 
Zadbajmy zatem razem o to, żeby ograniczyć ilość odpadów – 
przekonują aktywiści z inicjatywy „Celestynów dla Klimatu”.

„Celestynów dla Klimatu” przygoto-
wuje akcję w jednym z celestynowskich 
sklepów. Klienci, którzy wezmą na zaku-
py własny pojemnik, otrzymają w pre-
zencie dodatkowe pudełko, które ułatwi 
im zakupy w przyszłości. W ten prosty 
sposób zaoszczędzimy 
jednorazowe, plastikowe 
opakowania i przekonamy 
się osobiście, że robienie 
zakupów do własnych, wie-
lorazowych pojemników 
jest tylko kwestią przyzwy-
czajenia, ma za to wymier-
ny wpływ na środowisko 
naturalne.

 „Celestynów dla Kli-
matu” to inicjatywa, której 
głównym celem jest wspie-
ranie i edukacja mieszkań-
ców gminy Celestynów 
w tematyce zawiązanej ze 
zmianami klimatu oraz 
promująca działania lokal-
ne na rzecz jego ochrony.

„Celestynów dla Klimatu” przygoto-

wuje m.in.: prezentację na temat przy-
czyn i zagrożeń związanych ze zmiana-
mi klimatu, która odbędzie się w piątek, 
5 lipca o godz. 18:00, w budynku Szkoły 

podstawowej im. Batalionu „Zośka”  
w Celestynowie. Prezentacja skierowana 
jest do wszystkich osób, również tych 
mających jakiekolwiek wątpliwości, jak 
również do grup zawodowych, które  
w swojej pracy będą lub mają już do czy-

nienia z efektami globalnego ocieplenia 
– lekarzy, strażaków, policjantów, urzęd-
ników, rolników, czy leśników. Szcze-

gólnie mile widziani będą nauczyciele  
i inni przedstawiciele oświaty, ponieważ 
edukacja to podstawa do podjęcia sku-
tecznych działań na rzecz zachowania 
klimatu przyjaznego dla ludzi.

Czego możemy się spodziewać  
w przyszłości? Na pewno warto zaglądać 
na profil Facebook i kanał Youtube „Ce-
lestynów dla Klimatu”. Tam na bieżąco 
podawane są informacje o planowanych 
wydarzeniach, o tym, co interesującego 
dzieje się w związku z ochroną klimatu 
w Polsce i na świecie oraz kiedy i gdzie 
rozpocznie się wspomniana wcześniej 
akcja zakupów z pudełkami.

Marek Elis
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Master of Business Administration – Partner
studiów : Fachhochschule des Mittelstands
(FHM), Bielelefd/Niemcy – Najtańsze w regionie!
Zarządzanie kadrami
Zarządzanie nieruchomościami
Inne studia podyplomowe zgodnie 
z zamówieniem kandydatów

Finanse i rachunkowość 
Zarządzanie 
Studia stacjonarne uczelnia uruchamia 
po raz pierwszy w roku akademickim 
2019/2020

STUDIA PODYPLOMOWESTUDIA I STOPNIA (LICENCJACKIE)

SZCZEGÓŁOWE INFORMACJE NA STRONIE 
WWW. WSW.EDU.PL

studia niestacjonarne i studia stacjonarne

CENY 
PROMOCYJNE !

Koniec przedszkoli 
za złotówkę
Program rodzina 3+, który przez ostatnie lata funkcjonował 
w Otwocku, od września ulegnie zmianie. Niestety, rodzice 
nie będą z tej zmiany zadowoleni!

Do tej pory rodziny posiadające troje 
lub więcej dzieci mogły liczyć na zwol-
nienie z opłat za żłobek i przedszkola 
oraz wyżywienie dzieci w szkołach. 
Dzieci z rodzin objętych tym progra-
mem mogły również bez opłat brać 
udział w półkoloniach, zajęciach spor-
towych czy wydarzeniach kulturalnych.

Jeszcze w zeszłym roku radni mie-
li pomysł, aby ten program rozszerzyć  
o rodziny, w których wychowuje się 
dziecko z niepełnosprawnością. W tym 
roku te plany się jednak zmieniły. Pro-
gram nie został poszerzony a dotychcza-

Płatne parkowanie w Otwock. 
KIEDY? To się jeszcze okaże. Jak na 

razie rada miasta podjęła uchwałę wy-
znaczającą strefy płatnego parkowania. 
Teraz wszystko zależy od urzędników, 
muszą zamówić i postawić parkometry 
oraz zapewnić ich obsługę, co może po-
trwać jeszcze kilka tygodni.

GDZIE? Radni postanowili, że płatne 
parkowanie będzie wprowadzane etapa-
mi, na razie określili pierwsze dwa etapy 
(patrz mapka). W pierwszym etapie par-
kometry pojawią się przy Placu Niepod-
ległości, Przy Placu VII Pułku Ułanów  
i przy Bazarku na Andriollego. W dru-
gim etapie mają objąć również fragment 
ul. Kupieckiej i Karczewskiej.

ZA ILE? Pierwsze 45 minut postoju 
będzie bezpłatne, pod warunkiem, że 
pobraliśmy bilet z parkometru. Pierw-
sza godzina płatnego parkowania będzie 
kosztowała 2,5 zł, druga 3 zł, trzecia 3,5 
zł a każda kolejna 2,5 zł. Za brak waż-
nego biletu zostanie nałożona opłata 
dodatkowa, jeżeli opłacimy mandat  
w przeciągu dwóch dni, zapłacimy 30 zł, 
jeżeli w tym terminie nie zdążymy, bę-
dziemy musieli zapłacić 50 zł.

red

Zobacz kiedy, gdzie i za ile?

sowi beneficjenci programu otrzymają o 
połowę mniej świadczeń. Radni decyzje 
o zmniejszeniu wcześniejszej pomocy 
argumentowali tym, że od września ma 
zostać rozszerzony państwowy program 
rodzina 500+, który będzie stanowił 
wsparcie finansowe również na pierw-
sze dziecko.

Już po wakacjach Otwockie rodziny 
wielodzietne będą więc pokrywały 50% 
opłat za żłobek, przedszkole, wyżywienie 
a liczba wydanych wejściówek na wyda-
rzenia kulturalne zostanie ograniczona.

red

Czekając na rowery
Osoby, które czekają na możliwość przemieszczania się za pomocą miejskich rowerów powin-
ny uzbroić się w cierpliwość lub zainwestować we własne dwa kółka. Wszystko wskazuje na 
to, że przed „Otwockim Veturilo” pojawiły się kolejne przeszkody, tym razem finansowe.

Pierwotnie, zgodnie  
z zapowiedziami urzęd-
ników system wy-
pożyczalni rowerów 
miejskich miał ruszyć  
w majówkę. Tak się jed-
nak nie stało, bo przetarg 
ogłoszony w kwietniu 
był kilka razy przedłu-
żany. Jak już informo-
waliśmy na łamach Ha-
lootwock, jedna z firm, 
spółka Orange zaskar-
żyła zapisy przetargu  do Krajowej Izby 
Odwoławczej jako faworyzujące jedne-
go wykonawcę, co jest niedozwolone. 
Urząd uznał zarzuty w całości i zmienił 
zapisy przetargu, umożliwiając start 
również spółce Orange. Dzięki temu 

miasto Otwock w maju otrzymało dwie 
oferty na prowadzenie wypożyczalni: 
Oferta Spółki Orange na około 235 tys. 
zł za rok i  oferta spółki Next Bike na 
około 267 tys. zł za rok. Miejscy urzęd-
nicy stwierdzili, że kwoty te przekraczają 

zaplanowane środki 
wynoszące 680 tys. na 
cztery lata i pod koniec 
maja  przetarg na uru-
chomienie rowerów 
miejskich unieważnili.

Do tej pory nie zo-
stał ogłoszony kolejny 
przetarg. Próbowaliśmy 
się dowiedzieć co dalej, 
czy zostanie zmniej-
szona planowana ilość 
stacji rowerowych? Czy 

jest szansa na uruchomienie wypożyczalni 
jeszcze w tym roku? Od sześciu dni ocze-
kujemy na odpowiedź urzędników, jak na 
razie bezskutecznie…a w wakacje chętnie 
byśmy z tych wypożyczalni skorzystali.

red
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ZESPÓŁ MEDYCZNYCH SZKÓŁ POLICEALNYCH 
W OTWOCKU - SZKOŁA PAŃSTWOWA

zaprasza młodzież i dorosłych na BEZPŁATNE kierunki dzienne, zaoczne i wieczorowe

OPIEKUNKA DZIECIĘCA
TRYB DZIENNY,  WIECZOROWY 

I ZAOCZNY

OPIEKUN MEDYCZNY
TRYB  ZAOCZNY

TERAPEUTA ZAJĘCIOWY
TRYB  DZIENNY I WIECZOROWY

KOSMETYCZKA
TRYB DZIENNY I ZAOCZNY

HIGIENISTKA 
STOMATOLOGICZNA
TRYB DZIENNY I WIECZOROWY

ASYSTENTKA
STOMATOLOGICZNA

TRYB  DZIENNY I WIECZOROWY

www.medyk-otwock.pl OTWOCK, ul. Andriollego 90
tel. 22 779 50 89, sekretariat@medyk-otwock.pl

NIE WYMAGAMY
MATURY

Dokumenty przyjmujemy
od maja do sierpnia!

TECHNIK MASAŻYSTA
TRYB  DZIENNY I WIECZOROWY

Konieczna zgoda 
współmałżonka
UWAGA! Ta porada z pewnością zainteresuje wszystkie pary, 
które łączy wspólny majątek!

Stosownie do treści art. 37 § 1 usta-
wy z dnia 25 lutego 1964 r. Kodeks 
rodzinny i opiekuńczy (t.j. Dz. U.  
z 2017 r. poz. 682 z późn. zm.), zgoda 
drugiego małżonka jest potrzebna do 
dokonania: 1) czynności prawnej pro-
wadzącej do zbycia, obciążenia, od-
płatnego nabycia nieruchomości lub 
użytkowania wieczystego, jak również 
prowadzącej do oddania nierucho-
mości do używania lub pobierania  
z niej pożytków; 2) czynności prawnej 
prowadzącej do zbycia, obciążenia, od-
płatnego nabycia prawa rzeczowego, 
którego przedmiotem jest budynek lub 
lokal; 3) czynności prawnej prowadzącej 
do zbycia, obciążenia, odpłatnego naby-
cia i wydzierżawienia gospodarstwa rol-
nego lub przedsiębiorstwa; 4) darowi-
zny z majątku wspólnego, z wyjątkiem 
drobnych darowizn zwyczajowo przy-
jętych. Ważność umowy, która została 
zawarta przez jednego z małżonków bez 
wymaganej zgody drugiego, zależy od 
potwierdzenia umowy przez drugiego 
małżonka.

Ostatnio Sąd Najwyższy w wyroku 
wydanym w sprawie o sygn. akt: III CSK 

146/17, potwierdził, że umowa zbycia 
udziałów w sp. z o. o. zawarta bez zgo-
dy drugiego małżonka jest nieważna ex 
tunc, czyli od samego początku. Jedno-
cześnie Sąd Najwyższy zanegował sta-
nowisko sądów, że mimo nieważności 
darowizny doszło na jej podstawie do 
skutecznego zbycia udziałów, a do ma-
jątku wspólnego nie wszedł żaden ekwi-
walent, który mógłby obecnie podlegać 
podziałowi. W praktyce oznacza to, że 
kolejne rozporządzenia udziałami, czy-
li ich sprzedaż, nie wywołają żadnych 
skutków prawnych i pozostają one nadal 
składnikiem majątku wspólnego mał-
żonków, gdyż nigdy z niego nie wyszły.

To bardzo ważny wyrok, gdyż prze-
pisy prawa nie regulują tego wprost  
i często się zdarza, że małżonek, 
szykując się do rozwodu, zmierza 
do wyzbycia się udziałów, czy też  
w przypadku osób prowadzących jed-
noosobową działalność gospodarczą - 
przenosi ja inną osobę. W świetle tego 
orzeczenia Sądu Najwyższego takie 
działania będą bezcelowe.

Mec. Łukasz Piętka
Kancelaria Prawna RPLC

Na co się zgadzamy korzystając 
z portali społecznościowych?
Czy zdjęcia publicznie udostępnione na Facebooku i Instagramie wciąż są nasze?  Czy może-
my publikować zdjęcia, na których są inne osoby? Na co się zgadzamy korzystając z portali 
społecznościowych?

Regulaminy portali społecznościo-
wych (po akceptacji przez użytkownika 
są formą umowy) określają prawa i obo-
wiązki użytkownika i właściciela serwi-
su. Jednak w przeciwieństwie do typo-
wych umów, których treść uzgadniana 
jest przez zainteresowane 
strony, tu reguły są niejako 
„narzucane” przez właści-
ciela serwisu. Brak możliwo-
ści modyfikacji regulaminu 
może wzbudzać przekona-
nie, że jedynym wyborem, 
jakiego może dokonać przy-
szły użytkownik jest albo 
akceptacja regulaminu, albo 
rezygnacja z korzystania z 
serwisu.

Analiza regulaminów Facebooka  
i Instagrama pokazuje jednak, że ich 
użytkownicy nie są całkowicie po-
zbawieni wpływu na to, co dzieje się  
z materiałami, które w nich umieszcza-
ją.  Po pierwsze użytkownik jest właści-
cielem umieszczanych w serwisie treści  
i może dzięki ustawieniom prywatności 
określać osoby, dla których będą one 

widoczne.  Zgodnie z regulaminem In-
stagrama - serwis nie rości sobie praw 
własności do treści przesyłanych przez 
użytkowników.

Warto jednak pamiętać, że udo-
stępnienie treści jako publicznej jest 

równoznaczne z wyrażeniem zgody 
na korzystanie z niej przez innych 
użytkowników, nie tylko naszych zna-
jomych. Jeżeli zatem udostępnimy pu-
blicznie nasze zdjęcie, musimy liczyć się 
z tym, że utracimy kontrolę nad dalszym 
jego rozpowszechnianiem i sposobem 
wykorzystania. Nawet skasowanie zdję-
cia może okazać się nieskutecznym spo-

sobem usunięcia go z sieci, bo fotografia 
mogła już zostać wcześniej przez kogoś 
pobrana.

Zakres wykorzystania publicznie 
udostępnionych zdjęć nie jest jednak 
nieograniczony. Korzystanie z fotografii 

w sposób naruszający przepisy usta-
wy karnej, powodując np. zniewagę 
czy zniesławienie, może skutkować 
pociągnięciem do odpowiedzialności 
karnej. Podobnie – gdy wykorzysta-
nie materiałów umieszczonych w sie-
ci będzie stanowić naruszenie dóbr 
osobistych (np. dobrego imienia), 
może skutkować odpowiedzialnością 
przewidzianą przez Kodeks cywilny.

Cały artykuł przygotowany przez 
prawniczkę Sarę Dobrzańską znaj-
dziecie na stronie Fundacji Legalna 

Kultura. Wystarczy, że zeskanujecie kod 
QR!
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-W sytuacji, w której otrzymaliśmy wy-
niki rekrutacji, a 15 maja otrzymaliśmy 
ekspertyzę dotyczącą przedszkola nr 10, 
to mimo iż plan awaryjny podjęliśmy  
i naprawdę wymaga on bardzo spraw-
nych działań i jeszcze trochę szczęścia, 

żeby się 1 września udało…dużo szczę-
ścia. To niestety spowodowało to, że to 
rozwiązanie nie pozwala nam rozwiązać 
problemu – komentował prezydent na 
sesji.

Radni przychylili się do wniosku pre-
zydenta i przesunęli środki na adaptacje 

sal w SP 12. Do 3 czerwca do wszystkich 
rodziców dzieci, które nie dostały się 
do miejskich przedszkoli w pierwszej 
rekrutacji zostały wysłane pisma z przy-
działem miejsc w przedszkolach.

Od sześciu dni czekamy na od-

powiedź z urzędu na pytania o to, 
ile dzieci zostało przydzielonych do 
kontenerowego przedszkola przy uli-
cy Kochanowskiego, a ile dzieci do 
planowanego przedszkola w SP12. Do 
dnia wydania gazety nie uzyskaliśmy 
odpowiedzi.

Czy miasto zdąży z projektem, 
uzyskaniem pozwolenia na budowę  
i budową przedszkola kontenerowego 
oraz remontem SP 12 przed 1 wrze-
śnia? Mając na uwadze, że umowy 
z wykonawcami nie zostały jeszcze 
podpisane, termin wydaje się bardzo 
krótki. Właśnie rozpoczyna się wyścig 
z czasem. O jego wynikach dowiemy 
się 1 września.

red
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Zagadka rozwiązana 
– tylko w Halootwock!
„W rytmie serca” w Otwocku

Ekipa filmowa, dwa autobusy i kil-
kanaście innych aut w Otwocku, przy 
cmentarzu – co się dzieje? – pytali 
internauci. To nie film fabularny, ale 
pierwsze zdjęcia do kolejnego sezonu 
serialu telewizji Polsat „W rytmie ser-
ca”. Otwock gościł ekipę serialu przez 
cały piątek, 7 czerwca. Na planie – Ela 
Romanowska, Dariusz Toczek i inni 
aktorzy oraz statyści.

Mogliśmy zobaczyć Elę w sukni 
ślubnej, a wcześniej zdarzenie przy za-
aranżowanym przystanku – wczesny 
poród. Co z tego wyniknie? Czy będzie 
wesele? Nie możemy zdradzać tajemnic 
kolejnych odcinków serialu. Zobaczy-
cie sami tuż po wakacjach!
Otwock filmowy
Jak zdradziła nam asystentka reżysera, 
pani Ania, Otwock i jego okolice cieszą 
się coraz większą popularnością:
- jesteśmy tu już nie pierwszy raz 
i z pewnością będziemy tu jeszcze. Bar-
dzo fajne miejsca do kręcenia, mili lu-
dzie, dobra pizza.

Warto dodać, że faktycznie  
– Otwock i okolice (Józefów, Świder) 
były planami zdjęciowymi dla kilku fil-
mów i seriali, np. „Na Wspólnej”.

Teraz trzeba kibicować włodarzom, 
żeby nasze miasto było jeszcze ładniejsze, 
a jest co zagospodarować – park, „wiel-
ka dziura”, otoczenie przy Andriollego 
skwery – żeby takie sceny rozgrywały 
się częściej i częściej gościły ekipy seriali 
i filmów.

AC
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Skatepark na koniec lata
Czy otwocką młodzież czeka kolejne lato bez skateparku?

Urządzenia zostały rozebrane już 
rok temu. W ostatnim czasie prezydent 
przeprowadził konsultacje z mieszkań-
cami, wybrał urządzenia, które powinny 
być dokupione ale przetarg został ogło-
szony dopiero w tym tygodniu! Wy-
konawcy mają czas na składanie ofert 
do 19 czerwca, a wybrany wykonawca 
będzie miał dwa miesiące na realizację 
skateparku. Wszystko to oznacza, że  
w skateparku pojeździmy ale dopiero we 
wrześniu.

Co się pojawi na pustym placu?
Jak czytamy w zamówieniu: „Dwupo-

ziomowy grindbox, funbox uzupełnio-
ny  o dwa grind boxy, które są po obu 
stronach piramidy z grind boxem, hip 
– dobudowany jako podjazd po boku 
piramidy pod kątem 90 stopni, grind 
box przy hipie odsunięty od krawędzi”.

Osobom, którym nie jest znane fa-
chowe słownictwo wyjaśniamy, że ska-
tepak zostanie po prostu częściowo do-
budowany i znajda się w nim urządzenia 
podobne do tych, które ponad rok temu 
zostały rozebrane. Dzieci będą mogły 
tu jeździć na rolkach, rowerach i hu-
lajnogach. Szkoda tylko, że dopiero po 
wakacjach!

red

Latarnia już nie groźna
Interwencja Halootwock znowu przynosi skutek!

W relacji – OKS odlatuje, po wichu-
rze z dnia 23 kwietnia 2019 r. oprócz 
„pięknego” stanu stadionu i kwintesen-
cji kondycji klubu OKS pokazaliśmy od-
latującą budkę nad ławką rezerwowych 

oraz latarnię, która – złamana – opierała 
się o piękną otwocką sosnę. Na ziemi 
leżały kable i „porcelanki” ze słupa ener-
getycznego. Po nagraniu rozmawialiśmy 

z panem na portierni, który powiedział 
nam: -wiem o tym od dawna, ale OKS 
nie ma kasy, żeby ją zdjąć czy coś…

Jednak interwencja się udała. Latar-
nia na byłym parkingu już nie straszy 

i została położona na spoczynek. Jak 
widać na zdjęciach – obok konstrukcji 
byłej tablicy.

AC
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Kompleksowe usługi 
REMONTOWO

WYKOŃCZENIOWE
mieszkań i domów

montaże okien i drzwi

tel. 797 146 788
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Produkcja pojazdów FLIRT 
dla Kolei Mazowieckich w toku
W siedleckim zakładzie Stadler Polska trwa realizacja dwóch pierwszych umów wykonaw-
czych na dostawę kolejno sześciu i dwunastu nowoczesnych elektrycznych zespołów trak-
cyjnych typu FLIRT najnowszej generacji zamówionych przez Koleje Mazowieckie. Pierwsze 
pojazdy wyjadą na tory już pod koniec tego roku.

Umowy wykonawcze zostały zawarte 
w ramach rekordowego kontraktu ramo-
wego na dostawę 71 pojazdów typu FLIRT 
podpisanego w styczniu 2018 roku, opie-
wającego na ponad 2 miliardy złotych.

Zgodnie z harmonogramem pierwsze 
dwa pojazdy z pierwszego zamówienia, 
podpisanego w dniu 7 maja 2018 mają 

zostać dostarczone jeszcze w tym roku. 
Wcześniej przejdą testy typu w celu 
otrzymania dopuszczenia do eksploata-
cji. Kolejne cztery pojazdy będą prze-
kazywane systematycznie w pierwszym 
kwartale 2020r. Pojazdy z tego zamówie-
nia są dedykowane do obsługi połączeń 
na linii Warszawa – Działdowo.

W dniu 28 maja 2019 roku przeprowa-

dzona została kontrola rozpoczęcia proce-
su realizacji drugiego zamówienia, zawar-
tego w marcu b.r. na dostawę kolejnych 
dwunastu pięcioczłonowych elektrycz-
nych zespołów trakcyjnych typu FLIRT. 
Kontrola przebiegła pozytywnie, co ozna-
cza, że realizacja zamówienia wystartowała 
zgodnie z przyjętym harmonogramem 

produkcji. Pojazdy FLIRT najnowszej 
generacji zamówione w ramach drugiej 
umowy realizacyjnej są przeznaczone do 
eksploatacji na trasie Sochaczew – War-
szawa – Celestynów. Zgodnie z zapisami 
umowy pierwszy pojazd ma zostać do-
starczony przewoźnikowi wiosną 2020,  
a pozostałe na koniec 2020 roku.

-Intensywnie pracujemy nad produk-

cją pojazdów z pierwszego zamówienia 
i bardzo się cieszymy, że rozpoczynamy 
prace nad kolejnym. Jesteśmy dumni, że 
możemy przyczynić się do rozbudowy 
floty Kolei Mazowieckich o nowocze-
sne, niezawodne i komfortowe pociągi 
FLIRT, które powstaną w naszym zakła-
dzie w Siedlcach. To inwestycja od re-

gionu dla regionu - mówi Tomasz Prejs, 
członek zarządu Stadler Polska.

 -Realizacja kontraktu idzie zgodnie 
z planem i to jest bardzo dobra infor-
macja bo zarówno my, jak i nasi pasa-
żerowie, z niecierpliwością oczekujemy 
nowych pojazdów. Do końca przyszłego 
roku będzie gotowych już 18 składów 
FLIRT, które uzupełnią ofertę na linii do 
Działdowa, a także znacznie poprawią 
komfort podróży na odcinkach do Ce-
lestynowa oraz Sochaczewa, gdzie obec-
nie wykorzystujemy głównie zmoderni-
zowane elektryczne zespoły trakcyjne  
EN57. Cieszy nas fakt, że pojazdy, które 
będą woziły podróżnych po Mazowszu 
są właśnie na Mazowszu produkowane 
– mówi Dariusz Grajda, członek zarzą-
du Kolei Mazowieckich.

Pojazdy zamówione przez Koleje Ma-
zowieckie to elektryczne zespoły trak-
cyjne typu FLIRT najnowszej generacji 
– nowoczesne, lekkie, energooszczędne 
pojazdy z pudłami wykonanymi ze sto-
pów aluminiowych. Będą jednoprze-
strzenne, klimatyzowane, wyposażone  
w urządzenia informacji wizual-
no-dźwiękowej i bezprzewodowy 
dostęp do internetu. Pociągi obsłu-
giwane tym taborem będą osiąga-
ły prędkość 160 km/h. Będą rów-
nież wyposażone w wewnętrzny  
i zewnętrzny monitoring, platformę dla 
osób z niepełnosprawnościami, miejsce 
dla wózków inwalidzkich, dziecięcych  
i rowerów, nowoczesne toalety oraz in-
terkom umożliwiający kontakt pasażera 
z maszynistą w sytuacji awaryjnej, a także 
defibrylatory AED. Wszystkie zakupio-

ne pojazdy FLIRT będą w pełni zgodne 
z Technicznymi Specyfikacjami Inte-
roperacyjności (TSI). Ponadto wyposa-
żone zostaną w moduły Europejskiego 
Systemu Kontroli Pociągu poziomu  
2 ERTMS (ETCS + GSM-R).

Zamówienia dla Kolei Mazowieckich 
są realizowane na Mazowszu, w zakładzie 
Stadler Polska w Siedlcach, przy udziale 
polskich partnerów i poddostawców. Spół-
ka działa w Siedlcach od ponad dwunastu 
lat.  Została założona po tym, jak w czerw-
cu 2006 roku Stadler otrzymał pierwsze 
zlecenie na dostawę 14 pociągów FLIRT 

– w tym 10 dla Mazowsza. Pojazdy od po-
nad dziesięciu lat są eksploatowane przez 
Koleje Mazowieckie na trasie Warszawa 
– Siedlce i cieszą się sympatią pasażerów. 
Składy FLIRT z Siedlec mogą poszczycić 
się wysoką jakością i niezawodnością, któ-
re gwarantują przewoźnikowi prowadze-
nie efektywnej działalności przewozowej,  
a pasażerom komfortową podróż.

O firmie Stadler
Stadler, międzynarodowy dostawca 

pojazdów szynowych z siedzibą w Bus-
snang we wschodniej Szwajcarii buduje 
pociągi od ponad 75 lat. Zatrudnia po-
nad 8500 pracowników w kilku zakła-
dach produkcyjnych i ponad 40 lokali-
zacjach serwisowych. Posiada szeroką 
gamę produktów w segmentach pojaz-
dów ruchu miejskiego i kolejowego: 
tramwajów, pociągów metra, pociągów 
regionalnych, podmiejskich, między-
miastowych oraz dalekobieżnych. Pro-
dukuje również wagony pasażerskie,  
a także lokomotywy liniowe i manew-
rowe – między innymi najmocniejszą 

elektryczno-spalinową lokomotywę  
w Europie. Stadler pozostaje światowym 
liderem w produkcji pojazdów szyno-
wych z napędem zębatym.

Stadler Polska zatrudnia ponad 
900 pracowników i jest jednym z naj-
większych pracodawców Siedlcach.  
W ubiegłym roku, w związku z otrzy-
maniem m.in. zamówienia od Kolei 
Mazowieckich powstało w Siedlcach 
ponad 250 nowych, atrakcyjnych 
miejsc pracy.

red
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Pięć medali otwockich Wilków 
na prestiżowych zawodach
W dniach 31 maja - 2 czerwca w Tomaszowie Lubelskim odbyły się Torowe Mistrzostwa Pol-
ski w jeździe szybkiej na rolkach, w których rywalizowała cała krajowa czołówka. Na starcie 
stanęło ponad 300 zawodników i zawodniczek z całej Polski oraz kilkoro zawodników z Biało-
rusi. Jak co roku, pojawiła się tu także reprezentacja UKS Wilki Otwock. Tym razem w skrom-
niejszym, 7-osobowym składzie, w którym było aż pięcioro debiutantów.

Zawody rozpoczęły się w piątkowe 
popołudnie startami w nowej konku-
rencji – 200m. W kolejne dni rozegrano 
sprinty na 500m oraz biegi na punkty  
i na eliminację. W tych konkurencjach, 
z Otwocka, brała udział tylko jedna za-
wodniczka, debiutująca Hanna Bajer. 
Nasza juniorka miała podwójnie trudne 
zadanie, ponieważ ta kategoria była naj-
liczniejszą w całych zawodach – konku-
rowały w niej 53 zawodniczki. Pozostałe 
Wilki, z uwagi na wiek, walczyły w ra-
mach Ogólnopolskich Zawodów Dzieci.

Największy sukces odnotował Szy-
mon Dziewanowski, który stawał na 

podium w każdym ze swoich biegów. 
Trzy razy odbierał brąz, a na koniec, 
w biegu na 1200m, wywalczył srebro, 
pokonując rywala o 0,02 sekundy. Na 
dystansie 200m, na trzecim miejscu, 
ukończyła swój wyścig Olga Mazur, któ-
ra w Ogólnopolskich Zawodach Dzieci 
brała udział po raz ostatni. W następ-
nym roku będzie reprezentowała Wilki 
jako młodziczka, a to już jest kategoria 
wiekowa w Mistrzostwach Polski.

Wszystkie startujące w Tomaszowie 
Wilki, szczególnie ostatniego dnia zawo-
dów, wykazały się ogromną wolą walki. 
Udział w Torowych Mistrzostwach Pol-

ski był dla otwockich rolkarzy kolejnym, 
niezbędnym do dalszego rozwoju, do-
świadczeniem. Każdy start w zawodach, 
szczególnie o wysokiej randze, oraz 
rywalizacja z czołowymi zawodnikami, 
pomagają młodym sportowcom jeszcze 
bardziej się motywować do dalszych 
ćwiczeń i osiągania lepszych wyników 
w przyszłości.

Najlepsze wyniki w Dusznikach osią-
gnęli zawodnicy z klubów, które mają 
możliwości na co dzień ćwiczyć na 
profesjonalnych torach wrotkarskich. 
Imprezy takie, jak ostatnie mistrzostwa 
doskonale pokazują, jak odpowiednia 
infrastruktura i jej dostępność wpływa-
ją na wyniki sportowe. Duszniki Zdrój, 
Tomaszów Lubelski, Kłodzko, Toma-
szów Mazowiecki czy Słomczyn mają 
już swoje tory i to właśnie  zawodnicy 
z tych miast wiedli prym w miniony 
weekend. My w Otwocku jeszcze cze-
kamy na swoją szansę, aby rozwijać  
i doskonalić drzemiące w młodych za-
wodnikach umiejętności. Obyśmy się 
wkrótce doczekali!

Wyniki Wilków na Torowych 
Mistrzostwach Polski:
Hanna Bajer – junior C. 200m na czas 
– 37 miejsce, 500m sprint – 45 miejsce

Ogólnopolskie Zawody Dzieci:
Olga Mazur - junior D1 (rocznik 2009)
100m na czas - 8 miejsce, 800m start 
wspólny - 7 miejsce, 200m sprint – 3 
miejsce, 1200m wspólny start – 5 miejsce
Ida Pożoga - junior D1 (rocznik 2009)
100m na czas - 19 miejsce, 800m start 
wspólny - 18 miejsce, 200m sprint – 13 
miejsce, 1200m wspólny start – 15 miejsce
Szymon Dziewanowski - junior D1 
(rocznik 2010). Pierwszy raz na wyści-
gach na torze. 100m na czas - 3 miejsce, 
800m start wspólny - 3 miejsce, 200m 
sprint - 3 miejsce, 1200m wspólny start 
– 2 miejsce

Karolina Sawczuk - junior D1 (rocz-
nik 2010). Pierwszy raz na wyścigach na 
torze. 100m na czas - 11 miejsce, 800m 
start wspólny - 9 miejsce, 200m sprint 
– 13 miejsce, 1200m wspólny start – 14 
miejsce
Amelia Latuszek - junior D1 (rocz-
nik 2010). Pierwszy raz na wyścigach na 
torze. 100m na czas - 14 miejsce, 800m 
start wspólny - 15 miejsce, 200m sprint 
– 14 miejsce, 1200m wspólny start – 12 
miejsce
Ula Sychowicz - junior E2 (rocznik 
2011). Pierwszy raz na wyścigach na 
torze. 100m na czas – 6 miejsce, 400m 
start wspólny - 7 miejsce, 200m sprint 
– 5 miejsce, poprzedzone awansem do 
finału, 800m wspólny start – 6 miejsce

AZP

3 turnieje i trzy razy podium

Fantastyczne zakończenie 
sezonu Klubu Kazoku

W sobotę, 8 czerw-
ca odbyły się pierwsze 
Mistrzostwa Mazowsza  
w kata, czyli tradycyjnych 
technikach karate połą-
czonych w układ. W tego 
typu rywalizacji decydu-
jące znaczenie ma nie tyl-
ko znajomość ruchów, ale 
także dynamika, perfek-
cja techniczna oraz zaan-
gażowanie. Mistrzowski 
poziom wykonania kata 
w swoich kategoriach 
wykazały Iga Rogowska, 
zajmując 1 miejsce oraz 
Helena Głębicka, która 
zakończyła rywalizację 
na 2 miejscu. W zawo-
dach wzięły udział także 
Julka i Kinga Nowickie, 
Emilia Krzyżanowska, Ja-
cek i Ala Wiśniewscy.

Tego samego dnia, 
odbyła się także ostatnia 
w tym roku edycja Ma-
zowieckiej Ligi Karate. 
Bezkonkurencyjne oka-
zały się Helena Głębicka 
i Iga Rogowska, które po 
3 zwycięskich walkach, 

stanęły po raz kolejny w 
tym sezonie na najwyż-
szym stopniu podium. 
Dla dziewczyn ten se-
zon był bardzo udany, 
co potwierdziły także te 
zawody. W rywalizacji 
wzięli udział także Jacek 
Wiśniewski oraz Maja 
Matla, którzy odpadli 
przed strefą medalową.

W niedzielę, 9 czerw-
ca odbyły się ostatnie w 
tym roku zawody dla 
dzieci z Klubu Kazo-
ku - Puchar Warszawy 
Heros CUP. Ponownie 
na najwyższym stop-
niu podium mogliśmy 
zaobserwować Igę Ro-
gowską oraz Helenę 
Głębicką, które po raz 
kolejny nie dały szans 
rywalkom, potwierdza-
jąc wysoką formę w tym 
sezonie. Trzecie miejsce 
zajęła Natalia Bieńkow-
ska. W zawodach wzię-
ła udział także Maja 
Matla.

Michał Malesa
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NIERUCHOMOŚCI

WYNAJEM
Otwock Centrum,   2 pokoje 40m2 , 
pokój, kuchnia z aneksem, nowocze-
śnie urządzone, w pełni wyposażone 
czynsz najmu 1700 zł/mc, Tel.: 790 
740 210

Otwock Kraszewskiego, przestron-
ne mieszkanie 70m2, 3 pokoje, 
kuchnia, łazienka, toaleta, balkon, 
2 piętro, częściowo umeblowane, 
wynajem długoterminowy, Czynsz 
najmu 2.420zł + prąd i gaz/m-c  

tel.: 503 301 559

DZIAŁKA NA SPRZEDAŻ
Otwock, Świder, 1200m2, budow-
lana, MPZP, zabudowa mieszkanio-
wa, bliskość lasu, dojazd asfaltowy, 
wszystkie media w drodze, bardzo 
ładna, 800m do PKP, Cena: 445 000 
zł, tel.: 513 401901

Otwock, ul. Jaśminowa, 758 m², 
wśród zabudowy jednorodzinnej, 
wszystkie media, Cena: 129 000 zł, 
Tel.: 513401901

Glina, ul. Polna, 1563 m², budowlana, 
w okolicy zabudowa mieszkaniowa 
jednorodzinna, piękna i zielona oko-
lica, atrakcyjna oferta, Cena: 89.000 
zł, Tel: 513 401 901,

PRACA

INNE
SPRZEDAM - Dziecinów budynek 
usługowo magazynowy  na działce 
3000m2 – 300 tys. zł. Tel. 515 318 
376  

MIESZKANIE: 
Otwock, ul. Tysiąclecia, 90m², drugie 
piętro, cztery pokoje, stan dewelo-
perski, Cena:420 000 zł, tel.: 513 
401 901,

Józefów, TBS, 70m2, 3 piętro, 2 po-
koje, balkon, duża widna kuchnia, 
piwnica, słoneczne, spokojna okolica, 
Cena: 175 000 zł, Tel.: 503 301 559

Soplicowo, 80m2, 3 pokoje, taras, 
ogród, kominek, dla ceniących ciszę 
i bliskość natury, Cena: 435 000 zł, 
Tel.: 503 301 559

Otwock, ul. Kościuszki, 38m², 2 pię-
tro, 2 pokoje, piwnica, Cena:219 000 
zł, tel.: 507 847 874

Otwock, ul. Karczewska, 48m², 4 
piętro, 3 pokoje, widna kuchnia, ła-
zienka, Cena:209 000 zł, tel.: 507 
847 874

Poszukujemy pracownika na sta-

nowisko Agenta nieruchomości 

(doradca klienta). Mile widziane 

doświadczeniem w branży. Poszu-

kujemy osób zmotywowanych do 

działania i samodzielnych w pra-

cy. Wymagane prawo jazdy kat. 

B. Zainteresowane osoby proszę 

o przesłanie aplikacji na adres  

biuro@citihome.eu

O G Ł O S Z E N I A  D R O B N E Horoskop

Krzyżówka

Rozwiąż krzyżówkę 
i wygraj książkę!

Trzy pierwsze osoby, które nadeślą do nas poprawne hasło - rozwiązanie krzyżówki, otrzymają książkę.  
Rozwiązanie należy przysłać mailowo na adres: redakcja@halootwock.pl. Rozwiązaniem krzyżówki w poprzed-
nim numerze było hasło: ROWER. Zwycięzców - Lucynę Stępnik, Mariusza Bodalskiego i Krystynę Badowską 
zapraszamy do naszej redakcji po odbiór książek.

Baran 21.03–19.04
Czas na porządkowanie życia. Zakończenie dawnych spraw po-
zwoli ci na nowy początek. Dobry moment na utrzymanie płyn-
ności finansowej. Wzmocnisz pozycję zawodową i samoocenę.

Byk 20.04–22.05

Bliźnięta 23.05–21.06

Rak 22.06–22.07

Lew 23.07–23.08

Panna 24.08–22.09

Waga 23.09–22.10

Skorpion 23.10–21.11

Strzelec 22.11–21.12

Koziorożec 22.12–19.01

Wodnik 20.01–18.02

Ryby 19.02–20.03

Nie myśl, jak postrzegają cię osoby w otoczeniu, tylko bądź 
sobą. To zaprocentuje! Przejściowe kłopoty w związku. Ale 
wszystko szybko wróci do normy.

Skup się na jednym. Masa zaczętych spraw powoduje chaos  
w twojej głowie. Uważaj na infekcje jamy ustnej. Rób płukanki 
z szałwii. Jeśli nie pomogą – szybko maszeruj do dentysty.

Nastanie spokój i harmonia. Zaznasz więcej zrozumienia  
i wsparcia ze strony bliskich. Nie martw się o gotówkę. Nad-
chodzi też dobry czas na inwestycje.

Poczujesz potrzebę odświeżenia energii życiowej i wdroże-
nie nowych pomysłów. Będziesz w formie. Mimo wszystko 
nie spoczywaj na laurach, zdrowo się odżywiaj i myśl optymi-
stycznie.

Ogranicz liczbę obowiązków, bo przecenisz swoje możliwości. 
A nic nie ruszy z miejsca. Dobrze wyśpij się, zrelaksuj. Inaczej 
odbije się to na twoim zdrowiu.

Pozytywny czas. Zacznij bardziej korzystać z tego, co zesłał 
ci Los i doceń to, co masz. Odczujesz wyczerpanie fizycz-
ne. Zafunduj sobie odpoczynek, a długie spacery pomogą ci  
w złapaniu równowagi.

Pielęgnuj cierpliwość. Dzięki temu łatwiej dogasz się  
z otoczeniem i wyciszysz. Uważaj na stawy! Dopasuj ćwicze-
nia do swojej kondycji fizycznej, dostarczaj organizmowi świe-
żych owoców.

Pojawią się trudności w sprawach urzędowych. Ale nie poddawaj 
się po odmowie. Nie będziesz narzekać na nudę w życiu miło-
snym. Zbliża się okazja do umocnienia swej więzi z partnerem.

Poradzisz sobie z nieprzychylnymi ci osobami. Postępuj sta-
nowczo, ale graj fair. Odzyskaj wiarę w siebie. Dzięki temu 
utrzymasz pracę i dostaniesz awans.

Czas odkrywania nowych pasji. Nie słuchaj, że „w pewnym 
wieku” coś nie przystoi! Pilnuj się w podróży. Miej pod ręką 
podstawowe środki opatrunkowe.

Staniesz na nogach. Podjęte decyzje będą miały wpływ na ciebie 
i twoją rodzinę. Jeśli jesteś w trakcie kuracji, to koniecznie dopro-
wadź ją do końca. W kartach widać powrót dolegliwości.

Pralnia zatrudni Panią 
z umiejętnością

prasowania garderoby 
i do obsługi magla-cały etat.
oraz Pana do obsługi pralek 

(Pracza) na 1/2 etatu

Kontakt 602 333 737
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